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(Blog B92, 06.01.2009) 

Sećate li se onog Taličnog Toma kad neko od Daltona ili njima bliskih uđe u Šekspir fazu. Tipa
samo govori  u Šekspirovim citatima.

  

-"Laku noć,"     Magbet, čin 3. scena 5. red 8.

  

-" Dobar dan,"   Romeo i Julija, čin 4. scena 2. red 15.

  

-" Ah,"               Hamlet, čin 1. scena 1. osmi red. 

  

-" Molim,"         San letnje noći, . čin 2. scena 3. red 8. ....

  

Elem, ostadoh vam dužna priču šta sam rekla o Zapadnom Balkanu ( ZB) i Srbiji State
Department  timu koji je pravio Briefing Book za Obamu direktno. Dakle, takvih je timova, kao
ovaj što je bio na ZB bilo po celom svetu, i onda se sve to skupi, u neki pregled za njega.
Direktno. Dobila sam čak i ekskluzivna prava da smem da napišem na blogu šta sam im rekla! I
sad da me ubijete, u paranoji sam da sam pola zaboravila, mada sam trtljala dobrih sat ipo,
pitajte konobare u Lava baru ako mi ne verujete. To je bilo negde odmah  posle objavljivanja
onih famoznih izvestaja o napretku EK, pa sam ih dosta citirala. I spomenula sam da ja ovaj za
Srbiju vidim gore nego što su neki od naših zvaničnika hteli da ga prodaju široj javnosti. U to
vreme sam već negde bila svesna i zamerki na njega od nekih kolega koji su mi ukazali da
nema kvantifikovanih dokaza, mada neosporno postoje, o lošem stanju manjinskih verskih
zajednica, broja  incidenata etc. Naime, da i EU malo ulepšava situaciju ovde. No, toga sam 
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bila i ja svesna, pa sam rekla, da je dobro što tad još nismo ništa sa Euleksom postigli, jer bi
dobili još našminkaniju verziju, ovo je realan sken, šteta što ga niko neće ovde koristiti ko
template za poslove u 2009.  Za one koji me možda nisu razumeli ovo je bila packa na račun
EU, glede toga da je spremna praviti kompromise da bi se izvukla iz kosovskog živog blata,
tamo gde ne bi trebala. U to vreme sam već bila angažovana od strane  FCD na projektu
Evropski standardi u Srbiji
i puno sam čitala i pratila o našem napretku pogotovu u tri najbitinije oblasti za pregovore,
poljoprivredi, ekologiji i zaštiti potrošača. (Eto, za vas sumnjivce and radoznalce, da više ne
širite laži po blogu,  odgovor je EK a ne NATO, EK me plaća, via 
FCD,
do duše ne i da trtljam po blogu, al su i tolerantni, što jako cenim i na čemu sam zahvalna, kao
što sam i Goranu i Paktu pre toga bila.) 

  

Bolje, dakle,  da nam EK kaže sad tačno kako nas vidi, nego da nas pali  da smo kao kandidati
za malo samo ako smo meki oko Kosova, pa da se još više opustimo.  Nisam  mogla da kažem
isto i za hapšenje Mladića.  To, nedajbože da smo ga uhapsili, kako bi tek onda lažno povoljan
izveštaj bio, šta bi nam se možda sad sve progledalo, što bi nam se, sigurana sam, posle vratlo
ko bumerang. Bugarska! Mislim da je jako bitno da on bude uhapšen što pre. I pravde i prava  i
Srbije radi.  Pa makar  bili bugarski scenario, jer ovako ćemo očito polako preći na ruski. Ne u
smislu fizičke integracije ili bilo čega takvog, već prelaska na taj jedan autoritarni režim
maskiran pričom o suverenoj demokratiji. Mala izolovana  nebitna  zemlja na periferiji EU. 

  

Rekla sam i da smo odavno skrenuli sa Atlantskog puta, ako smo ikad stvarno na njemu i bili, i
da nisam baš sklona poverovati tajminigu koji su na sastancima u Briselu u augustu ili
septembru 2008. izneli ljudi iz MIP i MO. I da ne verujem i da će taj plan koji sam nanjušila, koji
mislim da su Šutanovac i Ameri napravili, tipa ajd da ne talasamo, kakav NATO u javnosti i to,
nego da na mala vrata eventulano dobijem MAP, puna kapa za Srbijiu  za naredni period, da se
nece ostvariri. Zbog Kosova. Nisu mi, naravno, ni demantovali ni potvrdili da tako šta postoji, al
evo, pokazalo se da smo i od toga, te blaže varijante,  zbog Kosova, naravno odustali. Na
žalost ili iznenađenje nekih ovde, rekla sam da na duge staze to uopšte nije strašno, jer smo
okruženi NATO kandidatima i članicama, i da je jedino bitno da ne izgubimo zbog Kosova EU
kurs. I da to odustajnje samo ne znači i da ne pratimo šta se u NATO svetu dešava, što se
bojim se upravo  dešava. Plus sad ovo oko svetske ekonomske krize,  čitajte patrijarhovu
poslanicu, zapad propada, tamo ničeg dobrog nema, zapad je kriv za sve
! Jos citira i Nikolaja.  Mislim, šta reći, ni Putin ne bi bolje.  Da je frka jeste, al da propada.....  Na
iznenađenje opet nekih ovde, rekla sam i da razumem da država oko Kosova mora nešto da
preduzima, da razumem priču oko tužbe, da je odustajanje od NATO pametna priča za sad, ako
je samo to cena bitke za Kosovo, ali da se plašim da se tu neće završiti, da će i EU perspektiva 
doći u pitanje vrlo skoro. Ja ne krijem stav da Srbija nema ljudskih i finansijskih resursa da se
evropeizuje bez direktnog i formalnog proces uključivanja u EU, otud taj strah. I naravno, rekla
sam isto što i svima pričam, da mislim da nam je EU svojim nejedinstvom oko Kosova  otežala,
a ni da nam Ameri svojom blesavom argumentacijom nisu mnogo  pomogli. Jer daju legitimnog
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povoda mnogim diplomatskim akcijama koje je Srbija preduzela, što nas vraća na priču da smo
single issue state, a mislim da je to pogubno. Naime, da može biti samo jedno. 

  

Rekla sam, na pitanje, OK a šta je our role, what we should do and how, možda opet na
iznenađenje mnogih, da je jedini odgovor u EU. Da Ameri imaju malo i da ponude i da oduzmu,
da ako mogu da pomognu EU da ima jedinstveniji stav o Kosovu kao i o našoj EU perspektivi
sa ovako formalno nerešenom pričom oko Kosova, il da neko gukne podela više ( ovde je bilo
razrade tipa a BH, jug Srbije, enklave  etc, ako ima zainteresovanih izneću šta mislim, i da
znate, slušali su, čak i beležili)  to bi bilo dobro, dalje od toga i nemaju šta  mnogo. Rekla sam
naravno da mi se čini da će tako i biti, da se njihov interes ili potreba da budu u regionu
smanjuje, i da je to OK. 

  

OK, a kako sa EU dalje? Šta oni treba da urade? Načelno sam  rekla da uloga i angažman EU
u svim zemljama ZB mora biti  veća, bukvalno da nas uvedu za ruku u EU, da se i SSP i
kandidatura, i pregovori po poglavljima, sve mora raditi sa više EU angažmana direktnog.  Oko
Srbije i EU, kad već konsenzusa oko Kosova  nema, da vidimo može li ga EU brzo steći ili ne.
Ja se bojim da ta mogućnost, da EU get on board preostalih 5 nije nerelana, i nije potpuno loša
za Srbiju, jer bi smo imali čisitiju sliku. Ovo kažem, jer sam uverena da EU sama sebi neće
dopustiti  ni  ponavljanje bugarske greške ali ni kiparske. A mnogi nasuprot meni ovde misle da
nam je kiparska priča adut.  

  

Oko Mladića sam rekla sledeće-da lično ne verujem da se čini sve da se uhapsi. Da čine sve ne
bi zataškavali Topčider i Leskovac ( iskoristila i ovu priliku da o tome detaljnije pričam), mada i
ona priča o zadržavanju dokumanata nije bez validnosti. Ali sam rekla i da je dalja stagnacija
pogubna i da bi, ako se BH ne bi mnogo protivila, možda mogao da se nađe neki kompromis sa
Holanđanima, tipa da svi relevantni činioci u Srbiji izađu i kažu zašto je to sve tačno potrebno
da se Mladić uhapsi.  Šta bi to tačno značilo za Srbiji šta za region. Da odu ako treba u
Potočare. Svi. Jer uloga suđenja za ratne zločine jeste i pravda, ali i preventiva i to da se
javnost obavesti šta se i zašto dešavalo, i da se elite i javnost odluče i zauzmu stav.A ne tipa,
,ma to Holanđani imaju problem sa sobom. Ne. Oni su taj rešili, pala vlada, oni imaju problem
sa NAMA ovakvima.  Ako već, očito, ne mogu da dokažu ni da nije ovde a  ni da ga uhvate, bar
neki jak simbolički gest  načine. A jesu uhapsili Karadžića, i to puno znači. I  ma kako to Rasim
tupo objašnjavao, jer sve izgleda ko obična trgovina i kao da su to samo zbog toga i uradili,
nekako nije bilo rewarda za Srbiju zbog toga. A treba. Jer smo umorini od image bad guy, i
neka pohvala nam definitivno treba. Da se Haradinaju ponovo sudi. 

  

No sam rekla i ovo, i to je u stvari suštine ovog posta. Da ne verujem da će se to desiti, da
političak elita to uradi kao dokaz posvećenosti kad već nisu u stanju da ga uhapse. Da su mi se
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smučili i oni i Britanci ako stoje iza pranja Tome Nikolića. Evo šta stoji na Vorsdvortovom blogu
! 

  

The Radicals have split, with most of the party's supporters backing a new conservative,
but pro-European, option .  The rump of the
old party's MPs serve out their terms on borrowed political time.  So the people whose violent
and bitter tones dominated the beginning of the year are already, by its end, history.  Serbia
really has turned a page.  

  

Lanula sam  i protiv potpuno bespredmetnog a  pritom  potpuno štetnog sporazume o pomirenju
SPS-DS, koji je neke stvari  bespovratno onemogucio bojim se, a bukvalno za dž. Kao ne bi
Bajatović and Co uzeli  funkcije  i ovako i onako. Sad ne sećam se da li je već i formalni oprost,
tipa zapadni CD kor na skupštini naprednjaka u SC, bio održan u vreme tog mog razgovora sa
njima, ali je i tad bilo komunikacije, ohrabrujućih izjava i sl. I već je bilo jasno i da je letošnje
odlaganje rada Skupštine bilo glupo, i da smo od jedne grupe koja opstruira dobili dve, i da je
odvratno što podržavamo nekog ko je direktno ukrao (i još se s time sprda, tipa zaturili mi se u
kući) radikalska dokumenta a mi  ga vidimo ko spas Srbije. Porazno, jer ako nam je taj manevar
jedini, onda to znači da ništa dobro na deradikalizaciji Srbije svih ovih godina i  nismo  postigli. (
Da se razumemo, vlada sa SPS, jebiga, što se mora  teško je al se i dalje mora) al ja ne vidim
smisao u beatifikaciji Tome i mirenju dodatnom sa SPS. Rekla sam da se Toma promeniti neće,
da je porazno da nam  on bude glavni adut, da je nepotrebno da ga lažno predstavljamo ko
reformatora, da je opasno čak. Pri tom uopšte nisam  ulazila u teorije zavere koje mi prođu kroz
glavu, da je Toma Nikolić ruski trojanac. Meni je odnos prema Hagu i Mladiću  osnovni lakmus
test, i o tome sam vam i ovde više puta pisala, i o  majcama sa likom Ratka Mladica  u skupštini
i svemu. Rekla sam im da Toma nije bastard, but our bastard vec  je bastard but still anti -EU,
anti ICTY, anti Mladić u Hagu bastard.

  

I gledam sinoć tomu Nikolia na RTS. Pre toga videla i intervjuu Ivice Dačića u Blicu, Bolje NIkol
ić u vladi nego izbori,
i već mi se sve smučilo. Ovaj na RTS je intervju u kome nema novinarske reakcije na
odogovore, kamena faca, ide pitanje, odgovor, drugo pitanje. Dakle, Toma i dalje stoji iza
mitinga radikala, ako je neko zaboravio, isti je bio protiv hapšenja Radovana Karadžića. Toma
kaže, da je Slobodan Milošević ubijao političke neprjatelje ili bilo koga, on bi već bio mrtav.
Toma ne Sloba. Sad, šta na to imaju da kažu Ćuruvija, Stambolić, pa i sve žrtve ratova koje
smo vodili pot tim režimom, koje je taj režim orkestrirao, vi procenite. Sve u svemu za Tomu
Sloba nije ubica. Pa ide dalje.

  

Da li bi ste demonstrirali da uhapse Mladića! Da! Paste ovo: " U ostalom, zna se gde bi to Srbiju
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odvelo." Gde, pitam se ja, po meni bliže EU, al nešto nisam sigurna da je Nikolić na to mislio. I
ništa onaj Stefanović ništa, nema reakcije, nema potpitanja, kuda bi to odvelo Srbiju, kamena
faca, idemo dalje. 

  

I  B92, mislim stvarno, napraviste vest o tom intervjuu, al vam ovo promače ! Ili vam nije
promaklo? Ili vam je nebitno? U svakom slučaju, veliki minus. Morate li i vi do te mere da
budete deo te šarade i tog tako trulog plana! 

  

A ja. Pa šta da vam kažem, nadam se da će u tom booku biti  mesta tipa: yes, well, can, do, 
Serbia, za koje ću ja ko onaj brat Dalton moći da kažem, to sam ja, to sam ja. I volela bih,
iskreno, ako su išta od toga svega uzeli u nekom rezimeu o ZB, da to bude moja procena da
Toma Nikolića ne treba da se opere, da ne treba da mu se oprosti što je tolike godine
zagovarao (uspešno) jednu pogubnu politiku, da Srbija može i mora da nastavi da se
demokratizuje bez njega kao reformatora jer to nikad nije i neće biti.  Ukratko, jebe mi se s kim
će Vučić, kod
Tome ili Šešelja, jer su svi isti, ali naprednjaci ne bi smeli da nam uđu u reformski blok, to bi nas
potpuno ujebalo. Eto, da bude i ovde zabeleženo. ( A sad ću ovo i 
Vordsvortu da postujem na blog.)
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